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پول های بلوکه شده 

انفجار بیروت 

افزایشی می شود

کرونا دارند

ساختگی است 

می تواند مفید باشد

استاد خارج فقه حوزه

یک فاجعه بود 

زمین سوخته 

سهمیه بندی بنزین

خانه داری

»محمدجواد ظریف«، وزیر امور خارجه گفت: تهاتر یا خرید کالا را از جمله اقدامات 
برای استرداد پول های بلوکه شده در سایر کشورها است. ما برای استرداد پول های بلوکه 
شــده کشــورمان مذاکره می کنیم و در صورت لزوم از طریق شکایت در دادگاه ها هم این 

موضوع را پیگیری خواهیم کرد. چند کشور مقداری از پول ما را بازگردانده اند.

دانیلو کوپه،کارشناس 56 ساله ایتالیایی معتقد است انفجار بیروت ناشی از انفجار 
بمب بوده و نه نیترات آمونیوم. وی که از زبده ترین افراد در حوزه بمب در ایتالیا معروف 
به مستر دینامیت است می گوید انفجار 4 اوت که تاکنون منجر به کشته شدن 160 تن و 
زخمی شدن 6 هزار و تخریب 300 هزار خانه شده، به خاطر نیترات آمونیوم نبوده چرا که 
رنگ ابر ناشی از انفجار نارنجی بوده است. وی توضیح داد که اگر انفجار ناشی از نیترات 
بود باید ابر انفجار به رنگ زرد در می آمد نه نارنجی! به گفته کوپه به وضوح می توان یک 
ستون نارنجی آجری مشاهده کرد که به رنگ قرمز روشن درآمد که معمولا به دلیل لیتیوم 
است که لیتیوم فلزی پیشرانه موشک نظامی محسوب می شود. وی افزود: من فکر می کنم 

آنجا تسلیحات وجود داشته است.

زهرا صدراعظم نوری، رئیس کمیسیون سلامت شورای شهر تهران درباره وضعیت 
کرونا در پایتخت اظهار داشت: آمار مبتلایان به کرونا طی روزهای گذشته کاهش یافته است 
که این موضوع به دلیل رعایت پروتکل های بهداشتی توسط مردم و جدی گرفتن استفاده از 
ماسک حاصل شده است. ولی برای هفته های آینده چندان نمی توان به این موضوع امیدوار 
بود چرا که ترددها در ســطح شــهر با لغو طرح ترافیک بیشتر شده و آمار مسافرت ها نیز 
همزمان با تعطیلی های اخیر افزایش یافته است و این موضوع نشان می دهد روند کاهش 

آمار مبتلایان چندان پایدار نیست و بزودی افزایش می یابد.

خبرآنلاین به نقل از وبســایت اســتانداری تهران، با گذشــت یک ماه از رشد آمار 
جانباختگان به کرونا و اعمال محدودیت های سخت تر برای کنترل این بحران هنوز اغلب 
شهرستان های تهران در وضعیت قرمز و بسیار پرخطر قرار دارند. در حال حاضر براساس 
اطلاعات به دست آمده از نرم افزار ماسک، نرم افزار مورد تأیید وزارت بهداشت، تهران 
و تمامی مناطق۲۲گانه آن، به علاوه شهرستان های ری، شمیرانات، اسلامشهر، فیروزکوه، 

دماوند و ورامین در وضعیت قرمز و بسیار پرخطر قرار دارند.

طی روزهای اخیر و هم زمان با لغو طرح ترافیک در شهر تهران شاهد ترافیک های 
شدید در برخی نقاط شهر هستیم که به دنبال این اتفاق شائبه هایی مبنی بر ایجاد ترافیک 
به صورت عمدی و ساختگی ایجاد شده است که در این شائبه ها عمدتا دو مرکز پلیس 
راهور و شهرداری مورد انتقاد قرار گرفته و متهم می شوند که به صورت عمدی ترافیک 
ایجاد می کنند. سرهنگ محمد رازقی، رئیس مرکز کنترل ترافیک پلیس راهنمایی و رانندگی 
تهران بزرگ در این رابطه گفت: این ادعاها اساسا نمی تواند صحت داشته باشد. پرسنل 
راهنمایی و رانندگی از اولین لحظات صبح به صورت گسترده در سطح شهر حضور دارند 

تا ترافیک را در تمامی نقاط شهر برطرف کنند.

مصطفی هاشــمی طبا نوشــت: رییس بنیاد مســتضعفان مهمان برنامه نگاه یک 
صداوسیمای جمهوری اسلامی ایران بود. زمانی قریب به یک سال و 1۸ روز پس از تغییر 
در ریاســت این نهاد حاکمیتی و حضور پرویز فتاح در راس بنیاد مستضعفان، این برنامه 
با حضور فتاح به بررسی عملکرد یک ساله در دوران مدیریت جدید پرداخت. اقدامی که 
پرویز فتاح انجام داد که ان شاء الله با نیت خیر و صلاح بوده، گامی در راستای شفاف سازی 

به حساب می آید و امیدوارم که رویکرد تبلیغاتی نداشته باشد.

حجت الاســلام محمدرضا یوسفی استاد خارج فقه حوزه و استاد اقتصاد دانشگاه 
مفید قم گفت : حتما باید از تعبیر آن مداح که با وجود شیوع کرونا و هشدارهای مسئولان 
مربوطه گفت از فلان جای تهران تا فلان جای تهران دسته عزاداری راه می اندازم، باید دوری 
کرد. برای این آقایان، جان مردم و خون مردم اهمیتی ندارد؛ یعنی همین جان مردم و خون 
مردم که برای دین اسلام و مذهب تشیع اهمیت دارد، برای این ها اهمیت ندارد؛ بلکه برای 
این آقای مداح فقط اهمیت دارد که روضه خود را بخواند. انسان حق ندارد نه به خودش 
ضرر جانی بزند و نه به دیگران این ضرر جانی را برساند؛ و این یک اصل فوق العاده مهم 
در دین اسلام و مذهب تشیع است؛ بنابراین اگر کسی، دیگری را حالا چه به واسطه کرونا 
یا هر چیز دیگر، در معرض از بین رفتن جان و فوت قرار دهد، فعل حرام انجام داده است.

رسول منتجب نیا، نماینده ادوار مجلس و دبیرکل حزب جمهوریت گفت: شورای 
سیاســتگذاری به جای وحدت سازی در جریان اصلاحات، اختلافات را تشدید کرد.به 
بزرگان اصلاح طلب پیشنهاد کردم چند نفر ریش سفیدی کنند و یک شورای 3 نفره یا 5 
نفره از بزرگان دور هم جمع شوند و احزاب را تقویت کنند. شورای سیاست گذاری یک 
فاجعه جدیدی بود که وارد صحنه شــد و تجربه تلخی را به جا گذاشــت.قبل از سال ۸4 
مجمع روحانیون مبارز، محور بود اما الان مجمع محدود به جمع خاصی است ولی این 
مجمع دیگر آن جایگاه سیاسی و نقش و تاثیر سابق را ندارد. به آقای خاتمی گفتم شورای 
مشورتی از کجا ماموریت دارد گفت من اجازه نداده ام.عملکرد شورای سیاست گذاری 
در رد صلاحیت بسیاری از کاندیداهای ۹4 مؤثر بود و اگر این شورا نبود و روال گذشته 

طی می شد بسیاری از آنها رد صلاحیت نمی شدند. 

حســینعلی حاجی دلیگانی، عضو هیات رئیسه مجلس، با بیان اینکه طرح گشایش 
اقتصادی دولت در واقع به نوعی قرض گرفتن از جامعه است، گفت: دولت با این طرح 
خود می خواهد زمین سوخته به دولت بعدی تحویل دهد.حسینعلی حاجی دلیگانی، عضو 
هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی درباره اخبار منتشر شده درباره گشایش اقتصادی مبنی 
بر پیش فروش چندین میلیون بشکه نفت در مدت یک سال، اظهار کرد: ما در مجموع از 
این طرح استقبال میکنیم اما باید اشکالاتش رفع شودعضو هیئت رئیسه مجلس با تاکید 
بر اینکه چنین پیشنهادی در جلسه شورای اقتصادی سران قوا مصوب شود کار صحیحی 
نیست، ادامه داد: در جلسه مشترک هیئت رئیسه با روسای کمیسیون ها نظر اکثر همکاران 
این بود که رئیس مجلس به شدت در مقابل طرح و مصوب کردن این گونه پیشنهادات در 

جلسه سران قوا ممانعت و مخالفت کند.

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس:بر اساس طرحی که مجلس طراحی کرده است 
پیشــنهاد شده تا سهمیه بنزین به جای خودروها به افراد خانواده ها تخصیص داده شود. 
در این طرح پیش بینی شده به هر فرد از جامعه ماهیانه ۲0 لیتر بنزین تعلق گیرد. همچنین 
پیش بینی شده تا سامانه ای برای فروش بنزین افرادی که خودرو ندارند، تهیه شود.از سوی 
دیگر در این طرح دیده شده که دولت سهمیه بنزین افرادی را که فاقد خودرو هستند، در 
آخر ماه بردارد و به جای آن کارت بانکی افراد را شارژ کند تا آنها بتوانند کالا خریداری کنند.

نماینده سابق مجلس در پاسخ به این سوال که اگر امروز در مجلس یازدهم حضور 
داشــت، چه موضوعاتی را پیگیری می کرد؟، گفت: اگر امروز در مجلس یازدهم حضور 
داشتم، تلاش می کردم تا عضو کمیسیون »حقوقی قضایی« شوم. در مجلس دهم نیز این 
دغدغه را داشــتم اما موفق نشدم.طیبه سیاوشی نماینده مردم تهران در »مجلس دهم« در 
خصوص فعالیت های خود بعد از دوران نمایندگی و همچنین ارزیابی مجلس یازدهم، 
اظهار داشت: پس از دوران نمایندگی به امور شخصی خود در میان اعضای خانواده و به 
نوعی به امر »خانه داری« مشغول هستم. وی ادامه داد: البته هنوز تلاش می کنم مشکلات 
و موضوعات افرادی که به بنده مراجعه می کنند را بر اساس تجربه کاری و فعالیتی که در 
حوزه قانونگذاری انجام داده ام، پیگیری کنم.این عضو فراکسیون زنان مجلس دهم در پاسخ 
به این ســوال که آیا اخبار و رویدادهای مرتبط با مجلس جدید را پیگیری می کند؟، بیان 
داشت: موضوعات مرتبط با مجلس یازدهم را همچون یک مخاطب عادی و از طریق اخبار 
و جراید پیگیری می کنم.سیاوشی گفت: مجلس یازدهم کار خود را بسیار توفنده آغاز کرد، 

اما در پایان ماه دوم هنوز مصوبه ای از این نمایندگان مشاهده نشده است.

اخبار ویژه ...

سیاسی

سرویس سیاســی- عبدالرضــا 
رحمانــی فضلی در نشســت با مجمع 
ســازمان های مردم نهــاد و جوانان در 
محــل ایــن وزارتخانه، با بیــان اینکه 
سیستم استخدامی براساس قوانین است 
و جذب در دســت مدیران نیســت، بر 
اهمیت دو مقوله جوانگرایی و استفاده از 
زنان تاکید کرد و گفت: در تعیین مدیران 
دو مقوله کاهش ســن مدیران و استفاده 
از زنــان باید مدنظر قــرار گیرد. وزیر 
کشور، میانگین ســن فرمانداران را 40 
تا 4۲ و بخشــداران را 30 تا 35 ارزیابی 
کرد و افزود: 16 زن معاون اســتانداران 
کشــور هستند که ۲ برابر زمان قبل از ما 
است. رحمانی فضلی خاطرنشان کرد: 
حضرت امام )ره( به جوانان بیشــترین 
اعتماد را کردند و در همه امور از جوانان 

بهره بردند.
وزیر کشــور اضافه کــرد: جریان 
تحول، رشــد و توسعه را باید با استفاده 
از نیروهای جوان شناســایی کنید و در 
جهت تقویت جمهوری اسلامی و ایجاد 
یک شــرایط خوب برای زندگی، بهره 

ببرید.
رحمانی فضلی گفت: ایجاد ســه 

هزار تشکل مردم نهاد کار عظیمی است 
و باید از آن به خوبی اســتفاده شود. باید 

به جوانان ایمان داشته باشیم.
وزیرکشــور خاطرنشــان کــرد: 
ســازمان ها و تشکل ها از این ظرفیت به 
نحو احسن اســتفاده کنند. ما پیرمردها 
بایــد برویــم این روال طبیعت اســت 
و جبــر زمانه کار خود را می کند. شــما 
جوانان هم همین مسیر را باید طی کنید 
اما عاقل کســی اســت که در استفاده از 
این ظرفیت ها حداکثر بهره وری را داشته 
باشد. رحمانی فضلی تاکید کرد: باید از 
فکر نو، اندیشــه جدید و قدرت ریسک 

پذیری بالای جوانان استفاده کنیم. 
وزیــر کشــور با بیــان اینکه باید 
جوانان را به اندیشــه های نو، تفکرات 
جدید و مبتنی بر عقلانیت مســلح کنیم، 
گفت: جوانان خود باید مسیر را با طرح 
ایده ها و نظریه ها بــاز کنند و اگر دنبال 
اعتبار هستند، اعتبار کسب کردنی است 

پس خودتان این اعتبار را کسب کنید.
وی با اشــاره بــه تلاش دولت در 
حــوزه جوانان، تصریح کــرد: مجامع 
اســتانی جوانــان رســمیت دارند. ما 
وقتــی دولت را تحویــل گرفتیم برخی 

اســتعلامات سمن ها سه ســال معطل 
مانده بود اما سرعت کار را بالا بردیم. 

رحمانی فضلی، تنفیذ امریه رهبر 
انقلاب برای خدمت سربازی جوانان در 
سازمان های مردم نهاد را اقدام ارزشمند 
و بزرگی دانســت و در پاســخ به انتقاد 
یکــی از حاضران مبنی بــر اینکه چرا 
صدا و ســیما اسم تشــکل های جوانان 
را بیان می کند، گفت: اســم تشــکل در 
صدا و ســیما باید بیان شــود و این کار 
خوبی اســت. نقش اصلی این است با 
کوشش تان یک جوشش موثر در جامعه 
ایجاد کنید. من در جلســه با احزاب هم 
می گویــم احزاب موثر باید دارای عقبه، 
پشــتیبانی و حامــی و وزن اجتماعــی 
باشــند؛  هر چه وزن اجتماعی آن حزب 
بالا باشــد، تجلــی آن در رای و رقابت 
اســت.  وی ادامه داد: احزابی که بتوانند 
پایــگاه اجتماعی ایجــاد و ارتباط موثر 
با جامعه برقرار کنند قطعاً حضورشــان 
موثر است و از حمایت مردم برخوردار 
می شوند. وزیر کشــور گفت: استان ها 
و مناطــق جغرافیایی مــا ظرفیت های 
بزرگی از حیث منابع طبیعی، انســانی 
و موقعیتی دارند اما متاســفانه به دلایل 
تاریخی نتوانســتیم نظامات مناســب 
تحول شــرایط منطقه ای و اســتانی را 
فراهم کنیــم.   وی افزود: همه نظامات 
اداری، سیاســی، بانکی، بودجه ریزی و 
تصمیم ســازی متمرکز و ملی اســت تا 
منطقه ای و ســمن ها باید ظرفیت های 
منطقــه ای را فعال کنند و بر نگاه مدیران 

و تصمیم گیران تاثیر بگذارند.
رحمانی فضلی با اشاره به اقدامات 
انجام شــده در بحث مســکن، گفت: 
دولت در بحث مســکن هــم اقدامات 
خوبــی انجام  داده امــا افزایش قیمت 
مسکن،از قیمت ارز تاثیر پذیرفته است.

وی ادامه داد: در بحث بین المللی 
حسن نیت خود را به جهان ثابت کردیم 
اما ترامپ همه قراردادهای بین المللی را 
زیر پا گذاشت که با مقاومت حتما بر این 

موضوع چیره خواهیم شد.
رحمانی فضلی با تاکید بر اهمیت 
نقــش جوانان در عرصه های مختلف به 
موضوع  زلزله اشاره و خاطرنشان کرد: 
امکانات خوبــی وارد مناطق زلزله زده 
شده بود اما این امکانات به خوبی تقسیم 
نشــد لذا دستور دادم از نیروهای جوان 
استفاده شود. وی افزود: در سیل گلستان 
کــه خودم چند روز در آنجا بودم ایثار و 
فداکاری را دیدم که تجلی این ایثار را در 
جبهه دیده بودیم.  جوانان واقعا زحمت 
کشیدند. گروه های با انگیزه جوان پای 
کار آمدند و کانال ها را لای روبی کردند.
رحمانی فضلی همچنین در پایان 
این نشســت و در جمــع خبرنگاران، 
مشــارکت جوانان در همه عرصه ها را 
مقوم امنیت کشــور دانست و گفت: هر 
چقدر بتوانیــم از جوانان در زمینه های 
مختلف بیشتر بهره ببریم و آنان را بیشتر 
مشــارکت دهیم، در تقویت امنیت ملی 
موفق تر خواهیم بود. وزیر کشور افزود: 
جوانان با مشــارکت خود توانستند در 
امنیت بخشــی مناطق کشور کمک کنند 
و باید از افکار و اندیشــه های عالی در 
کنار قدرت ریســک پذیــری جوانان 
بهــره ببریم. رحمانــی فضلی ادامه داد: 
ســمن های جوانان یک جایگاه حقوقی 
در ســطح ملی پیدا کرده اســت و آنان 
می توانند در تصمیم سازی ها و تصمیم 
گیری ها موفق باشند. دولت زمینه سازی 
این تأثیرگذاری رافراهم کرده اســت و 
این سازمان های مردم نهاد هستند که باید 
تلاش خود را برای رســیدن به اهداف 

عالی خود انجام دهند.

وزیر کشور: 

جوانان و زنان در سمت های مدیریتی استفاده شوند

واعظی رییس دفتر رییس جمهور:

 اعضای شورای امنیت سازمان ملل در معرض 
آزمونی بزرگ قرار دارند

وزیر کشور با تاکید بر اهمیت دو مقوله جوانگرایی و استفاده از زنان در سمت های مدیریتی، 
میانگین سنی فرمانداران را ۴۰ تا ۴۲ سال و بخشداران را ۳۰ تا ۳۵ سال ارزیابی کرد و افزود: ۱۶ زن معاون استانداران کشور هستند که ۲ برابر زمان قبل است.

ســرویس سیاســی-  ۹ ماه دیگر 
کاندیداهای انتخابات ریاســت جمهوری 
برای ثبت نام به وزارت کشــور می روند 
اما دو جریان سیاسی تحرک خاصی برای 

فعالیت از خود نشان نمی دهند. 
اصــلاح طلبان انگیــزه ای ندارند، 
اصولگرایان نیز گویا همچنان ذهن شــان 
مشغول پیروزی قاطع در انتخابات مجلس 
اســت و چون خود را پیروز قطعی رقابت 
1400 می دانند فعلا نیازی به این کار نمی 
بینند. سیدحســین نقوی حســینی رئیس 
ســتاد تهران ســعید جلیلی در انتخابات 
ریاســت جمهوری یازدهم در گفتگو یی 

مطالب مهمی را بیان کرد.
آیــا بــی تحرکــی جریــان 
اصولگرایــی برای طراحی مکانیزم 
انتخاباتــی به آن بر مــی گردد که 
نیروهای این جریــان از حالا خود 
را پیروز قطعی انتخابات 1400 می 

دانند؟
چنین باوری دو پیامد منفی به دنبال 
دارد. اولا مشــارکت حداکثــری مردم در 
انتخابات بســیار برای نظــام جمهوری 
اســلامی ایران مهم است پس این تصور 
که اصولگرایــان در انتخابات ریاســت 
جمهوری ســال 1400 پیروز هســتند و 
دولــت را در اختیار می گیرند، بقیه جریان 
ها نیز خود را به زحمت نیاندازند و بروند 

دنبال کارشــان، درست نیست. این مسئله 
روی مشارکت مردم تأثیر می گذارند و آنها 
با این ذهنیت که نامزد مدنظرشان را در بین 
کاندیداها نخواهند دید، پای صندوق های 

رأی حاضر نمی شوند. 
ثانیــا براســاس تصــور یادشــده 
خیلی هــا در اردوگاه اصولگرایی مدعی 

کاندیداتوری می شوند.
سال 96 شاهد بودیم 21 چهره 
اصولگرا بــه جمنا برای نامزدی در 
انتخابات ریاســت جمهوری اعلام 
آمادگــی کردند، شــما فکر می کنید 
تعداد نامزدهای اصولگرا در ســال 

1400 به چند نفر برسد؟
ما با دوستان مختلف ارتباط داریم و 

همین الان شاهدیم حداقل 15 شخصیت 
اصولگرا برای انتخابات ریاست جمهوری 
در حال کار و فعالیت هســتند، آنها ســتاد 
تشــکیل دادند، دفتر زدند، افراد را دعوت 
و برنامه تنظیم می کنند. البته سطح فعالیت 

های شان با هم تفاوت دارد.
با توجــه به اینکه هــر چقدر 
بگذرد احتمال احساس تکلیف افراد 
بــرای کاندیداتــوری در انتخابات 
ریاســت جمهوری بیشتر می شود، 
بفرمایید، چــرا اصولگرایان چاره 
برای تعریف مکانیــزم انتخاباتی 
خود نمی اندیشند تا جلوی احساس 

تکلیف های بیشتر را بگیرند؟
قطعا اگــر صحنه انتخابات 1400 به 

همان شکل تصویر شود قطعا افراد دیگری 
هم ورود پیدا می کنند. معتقدم بستر فعلی 
کــه برای انتخابات در حال شــکل گیری 
اســت، تولید کاندیدا می کند چون کاملا 
بستر باز است و یک جناحی هم به آن نگاه 
می شود بنابراین شرایط برای کاندیدازایی 
فراهم اســت. اگر وضعیت به همین شکل 
ادامه پیدا کند اصولگرایــان مکانیزمی را 
برای رسیدن به یک نامزد مطلوب طراحی 

خواهند کرد. 
به عبارت دیگر هم اکنون همه طیف 
های و گروه های اصولگرایی این مسئله را 
ابراز می کنند و در پی آن هســتند جلساتی 
هم برای این منظــور با یکدیگر دارند اما 
هنــوز روی آن مکانیــزم توافقی صورت 

نگرفته است. 
معتقــدم برنامه محــوری و انتخاب 
یــک چهره اقتصادی باید در دســتورکار 

اصولگرایان قرار گیرد.
با توجه به اینکه شــما ســال 
92 رئیس ســتاد تهران آقای جلیلی 
بودند، دولت در سایه او سال 1400 

از سایه خارج می شود؟
آقــای جلیلی هم از جمله نامزدهای 
در معرض انتخاب است، روی برنامه کار 
کــرده و می کنــد و بالاخره در ارزیابی ها 
برنامــه آقای جلیلی مدنظــر قرار خواهد 

گرفت. بله او ورود پیدا می کند.

سرویس سیاسی- رییس دفتر رییس 
جمهوری گفت:  اعضای شــورای امنیت 
ســازمان ملل متحد در معــرض آزمونی 
بزرگ برای نشــان دادن استقلال رأی خود 
و واکنــش منفی به نقــض قطعنامه ۲۲31 
و فروپاشــی برجام قــرار دارند.  »محمود 
واعظی« در حساب توییتری خود نوشت:  

اعضای شــورای امنیت در معرض آزمونی 
بزرگ برای نشــان دادن استقلال رأی خود 
و واکنــش منفی در قبال فشــارهای رژیم 
آمریــکا برای تحمیل اراده اش علیه ایران و 
 نقض قطعنامه ۲۲31 و فروپاشی برجام قرار 
دارند.   موعد پایان تحریم تسلیحاتی ایران 
در حالی طی هفتــه های آینده طبق برجام 

قرار اســت بــه پایان برســد که آمریکا در 
ماه های گذشته تلاش های گسترده ای برای 
جلوگیــری از این امر به کار گرفته اســت. 
در این راستا آمریکا رایزنی های گسترده ای 
با اعضای شــورای امنیت داشته و درصدد 
اســت به هــر طریق ممکــن تحریمهای 

تسلیحاتی ایران را تداوم بخشد.

15چهره اصولگرا برای نامزدی 
از هم اکنون  ستاد زده اند

فعال سیاســی اصولگرا و رئیس ســتاد تهران سعید جلیلی در سال ۹۲ گفت:ما با دوستان مختلف ارتباط داریم و همین الان شاهدیم حداقل ۱۵ شخصیت اصولگرا برای 
انتخابات ریاست جمهوری در حال کار و فعالیت هستند، آن ها ستاد تشکیل دادند، دفتر زدند، افراد را دعوت و برنامه تنظیم می کنند. البته سطح فعالیت های شان با هم تفاوت دارد.

ســرویس سیاسی- حسین کنعانی مقدم گفت: نظر من این است که دولت آینده 
باید ائتلافی باشــد و از تمام نیرو های موثر و شایســته در دولت استفاده شود و دیگر آن 
دولت صرفا محدود به اصولگرایان یا اصلاح طلبان نباشد. اینکه تصور کنیم کشور را تنها 

بخشی از نیرو های سیاسی می توانند مدیریت کنند، راه به جایی نمی برد.
کمتر از یک سال به انتخابات ریاست جمهوری باقی است و هنوز جبهه اصولگرایی 
هیچ فعالیت فعالیت انتخاباتی از خود بروز نداده اســت؛ این درحالی است که در دوره 
قبل یعنی انتخابات ســال۹6 اصولگرایان مدت ها پیش از انتخابات در قالب تشــکل 
جمنــا بــه فعالیت می پرداختند. علاوه بر این تا اینجای کار حتی نام نامزدهای احتمالی 

ریاست جمهوری هم به گوش نمی رسد.
حســین کنعانی مقدم، فعال سیاسی اصولگرا درباره این موضوع گفت: »انتخابات 
زودرس ممکن در مقاطعی محاسن و در مقاطعی معایب داشته باشد. به نظر می رسد که 
اکنون معایبش بر محاسنش غلبه دارد. اکنون مهم ترین دغدغه افزایش مشارکت مردم در 
انتخابات است. اصولگرایان هم به دلیل در اختیارداشتن دو قوه مقننه و قضائیه نگرانی 
چندانی از انتخابات ریاســت جمهوری ندارند و فعلا نیازی نمی بینند که ورودشــان به 

انتخابات1400 را رسما اعلام کنند«.
او ادامــه داد: »اینکه برخی از حالا تصور کنند که رقیب یعنی اصلاح طلبان حذف 
شده است و هیچ شانسی در انتخابات ندارد، بسیار خوشبینانه است. اگر چنین نگاهی به 
جامعه القاء شود، عملا مشارکت عمومی پایین می آید. ما اصولگرایان ضمن آنکه باید در 
درون جبهه اصولگرایی دست به تحول عظیم بزنیم باید در پی مشارکت حداکثری مردم 
هم باشیم. شاید مشارکت حداقلی به صورت کوتاه مدت به نفع اصولگرایان تمام شود اما 
همیشه یک اصل ثابت بوده که مشارکت بالا منفع کلی نظام و کشور را تأمین می کند«.

این فعال سیاســی در پاسخ به این پرسش که اصولگرایان می خواهند با سازوکار 
تشکیلاتی جدیدی وارد انتخابات ریاست جمهوری شوند یا آنکه با همان سازوکار شاجا 
به میدان می آیند، تصریح کرد: »به نظر می رســد که با سازوکار جدیدی فعالیت خود را 

آغاز کنند که شاید شاجا و پیشتر جمنا هم در آن اذغام شود«.
او درباره دولت آینده هم خاطرنشان کرد: »نظر من این است که دولت آینده باید 
ائتلافی باشد و از تمام نیروهای موثر و شایسته در دولت استفاده شود و دیگر آن دولت 
صرفا محدود به اصولگرایان یا اصلاح طلبان نباشد. اینکه تصور کنیم کشور را تنها بخشی 

از نیروهای سیاسی می توانند مدیریت کنند، راه به جایی نمی برد«.
او در پاسخ به پرسشی دیگر مبنی بر اینکه آیا با تجربه دولت روحانی که نام ائتلاف 
با آن گره خورده است، مردم پذیرای دولت ائتلافی هستند یا خیر، گفت: »آقای روحانی 
نتیجه ائتلاف کارگزاران با اصلاح طلبان بود و ائتلاف آنها ارتباطی به یک ائتلاف فراگیر 
میان همه نیروهای سیاسی ندارد. مقصود آن است که هر دولتی روی کار می آید از تمام 
توان نیروها استفاده کند و خود را محدود به یک جناح یا حتی یک حزب سیاسی نکند«.
کنعانی مقدم در پایان درباره شــانس اصولگرایان در انتخابات ریاست جمهوری 
سال آینده هم تصریح کرد: »شانس اصولگرایان بستگی به عملکرد آنها در مجلس دارد. 
اگر تا سال آینده عملکرد خوبی از مجلس مشاهده شود، اقبال مردم به سمت اصولگرایان 

خواهد بود، در غیر این صورت ممکن است نتیجه چیزی خلاف انتظار رقم بخورد«.

ســرویس سیاسی- محســن کوهکن گفت: من با این شــیوه ورود به صحنه 
انتخابات مخالفم. اینکه فردی بدون کار تشــکیلاتی و بر اســاس تشخیص و تصمیم 
خود وارد انتخابات شود و بعد از اخاذ تصمیم او نیروهای سیاسی له یا علیه اش سخن 

بگویند یا گروه ها و احزاب پشت سرش حرکت کنند، صحیح نیست.
سخنان اخیر پرویز فتاح در شبکه یک سیما واکنش های زیادی به همراه داشت. 
او درباره همه گفت؛ از محمود احمدی نژاد و علیرضا زاکانی تا غلامعلی حداد عادل 
و هاشمی رفسنجانی و ملاوردی و ابتکار. بسیاری چین سخنانی از سوی او را نوعی 
آغاز فعالیت های انتخاباتی اش برای انتخابات ریاست جمهوری1400 قلمداد کردند؛ 
فرضیه ای که از چندی پیش تا کنون روز به روز قوت یافته و اینبار برخی معتقد بودند 

که افشاگری های او بی حکمت نبوده است.
محسن کوهکن، نماینده ادوار مجلس و فعال سیاسی اصولگرا درباره کنش های 
سیاسی فتاح به گفت: »من با این شیوه ورود به صحنه انتخابات مخالفم. اینکه فردی 
بدون کار تشــکیلاتی و بر اساس تشخیص و تصمیم خود وارد انتخابات شود و بعد 
از اخاذ تصمیم او نیروهای سیاســی له یا علیه اش ســخن بگویند یا گروه ها و احزاب 
پشــت ســرش حرکت کنند، صحیح نیست و تجربه نشان داده است که چنین روشی 
مصالح ملی را تأمین نمی کند. درباره چندرئیس جمهور پیشــین هم همین اتفاق افتاد 
و نتایجش را دیدیم. متأســفانه رویه ای حاکم شــده است که در هر انتخابات چندنفر 
رؤســا وارد انتخابات می شوند و مصاحبه می کنند و دیگران را نقد می کنند تا خود را 

در میان مردم مطرح و حتی محبوب کنند«.
او ادامه داد: »نامزدهای انتخابات را باید عقول نظام، افرادی که دلســوز انقلاب 
و کشورند انتخاب و روانه انتخابات کنند. خواص سیاسی باید بنشینند و بگویند چه 
کسی برای ریاســت جمهوری مناسب است. تردیدی نیست که هیچکس نمره۲0 را 
نمی گیرد و انتظار هم این نیســت که یک فرد بی نقص رئیس جمهور شود زیرا ممکن 
نیســت اما باید به طور کلی فردی که در عرصه انتخابات ریاســت جمهوری حاضر 
می شــود مدیر و مدبر باشــد همان شرطی که قانون اساسی هم به درستی تعیین کرده 

است. قرار نیست مردم و سیاسی ها تسلیم تصمیم یک شخصی شوند«.
کوهکن در پایان در پاســخ به این پرســش که آیا فتاح فردی است که بتواند از 
پس مسئولیت ریاست جمهوری برآید، گفت: »اکنون رسالت همه این است که محکم 
بایســتیم و به عنوان مطالبه عمومی بخواهیم که فــرد را جمع تعیین کند. اینکه آقای 
فتاح فرد قابلی برای ریاست جمهوری است یا نه را باید خرد جمعی تعیین کند. باید 
خــرد جمعی بگوید که آیا آقای فتاح توانایی ریاســت جمهوری دارد یا نه. اول باید 
مطالبه جمعی از یک فرد باشــد بعد او بیاید؛ به بیان دیگر اول باید گروه ها و احزاب 
بر ســر معیارها به توافق برســند و بر اساس آن معیارها مصداق مشخص شود و بعد 

حمایت ها یا انتقادها آغاز شود. 
اتفاقــا آنهایی که توانایی ریاســت جمهوری دارند به دلیــل آنکه می دانند چه 
مســئولیت ســنگینی متوجه شان خواهد شــد، به صحنه نمی آیند. من ناامید نیستم و 
هنوز باور دارم که دســتگاه اجرایی می تواند بخش عمده مشــکلات کشــور را حل 
کند، مشــروط به آنکه از همه ظرفیت های کشور اســتفاده کند. اکنون ما برنامه ای از 
ســوی احزاب و افراد نمی بینیم. وقتی یک فرد می خواهد رئیس جمهور بشود، علاوه 
بر آنکه باید حمایت حزبی لازم را داشــته باشــد، باید بداند چه نیروهایی را در چه 
مســئولیت هایی می خواهد به کار بگیرد. به یاد داریم که فردی ناگهان از شــهرداری 
تهران به ریاســت جمهوری رســید و چون هیچ برنامه و البته تجربه ای نداشــت از 
همان دوســتان قدیمی و همکاران شــهرداری اش در ریاست جمهوری استفاده کرد 

که نتیجه اش را دیدیم«.

حسین کنعانی مقدم: 

دولت آینده باید ائتلافی باشد

محسن کوهکن: 

با شیوه ورود فتاح به انتخابات مخالفم

فعال سیاسی اصولگرا ؛
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